
Odjeci u svijetu Odjeci u svijetu 
Kad ste prvi put došli u Međugorje i 
kako ste se odlučili na to putovanje – 
potaknuti radoznalošću ili nečim dru- 
gim? Vaš susret s ovim mjestom? 
Prvi sam put u Međugorje došao dok je u 
BiH još bio rat. Nije se bilo lako odlučiti za to 
putovanje, ali Božji poziv bio je jači od nor- 
malnoga ljudskog straha. Osjećao sam da 
me nešto snažno vuče u Međugorje i nikad 
nisam posumnjao u nazočnost Majke Božje 
u ovom mjestu. Sjećam se, sve je bilo mno- 
go drukčije nego danas. Nije bilo parkinga ni 
svih ovih objekata koje danas vidimo, ali to 
nije toliko ni bitno. Kad dođem u Međugor- 
je, uvijek želim pronaći ono zbog čega sam 
došao. A to je želja približiti se Bogu, naći 
unutarnji mir i osluškivati riječi Majke Bož- 
je koju u Međugorju osjećam vrlo blizu. Kad 
posjetim Međugorje, Bog mi uvijek dade 
ono što mi nedostaje ili ono što trebam na- 
učiti. Svakom je čovjeku potrebna duhovna 
hrana, a ovdje imamo više vremena za moli- 
tvu, za Boga. Ovdje uvijek osjećam tako ve- 
liku mogućnost moliti za prijatelje, za svo- 
je bližnje, ali i za nepoznate, za ljude koji ne 
poznaju ljubav Božju i za sve svećenike. Sv. 
Misu ovdje doživljavam kao posebnu mi- 
lost i sretan sam što mogu biti na Misi za slo- 
venske hodočasnike te opet na cijelom ve- 
černjem programu. Neizostavno, na svakom 
hodočašću, molim krunicu na Brdu ukaza- 
nja i križni put na Križevcu. To mi daje sna- 
gu i mir za daljnji rad u životu, koji uključu- 
je i snimanje emisija Pot-i. 

Tko su Vaši sugovornici u emisijama – 
iz Međugorja, iz Slovenije, iz Hrvatske, i 
je li teško doći do sugovornika o odre- 
đenim temama? 
Moji sugovornici u emisijama Pot-i su sve- 
ćenici, redovnici, časne sestre pa i laici, ho- 
dočasnici koji se trude živjeti po Božjim 
zapovijedima. Tako sam u Međugorju raz- 
govarao s fratrima, novinarima Radiopo- 
staje „Mir“ Međugorje, s vidjelicom Mari- 
jom Pavlović-Lunetti. Taj mi je razgovor na 
neki način posebno drag jer sam bio prisu- 
tan na Gospinu ukazanju. Emisije su sni- 
mljene i u svim poznatim svetištima Majke 
Božje u Sloveniji, u Hrvatskoj te, u manjoj 
mjeri, u Italiji i u Bosni i Hercegovini. U 
Sloveniji snimam u župama, a sudionici po- 
jedinih emisija su slovenski nadbiskupi i bi- 
skupi. Prije svake emisije molim da mi Bog 
dadne ideju za temu emisije i za sugovorni- 
ke, dakle svaka emisija počinje molitvom. 
U molitvi se rađaju ideje, pitanja… Sve pre- 
puštam u ruke Božje i tako je, u pet godi- 
na, snimljeno više od tristo emisija. Bogu 
sam zahvalan za sve ljude bez kojih ne bi 
bilo ove emisije. 

Ne poznajem nikoga tko se s 

hodočašća nije vratio obnovljen 

priredila Višnja Spajić 
Poštovani gospodine Škrabl, često Vas 
vidimo u Međugorju, s tv kamerom i 
drugom opremom. Jeste li ovdje po 
profesionalnoj zadaći ili dolazite kao 
hodočasnik? 
Hvaljen Isus i Marija! Najprije, putem Gla- 
snika mira želim pozdraviti sve moje drage 
prijatelje u Međugorju, Sloveniji, kao i sve 
hodočasnike koji dolaze u Međugorje pro- 
naći unutarnji mir i pomirenje s Bogom. 
   U Međugorje dolazim i kao hodočasnik i 
kao novinar, premda sam najprije počeo do- 
laziti kao hodočasnik. Malo je mjesta u Me- 
đugorju koje još nisam snimio, mogu kazati 
da mi je poznat svaki kamenčić, svaka stazi- 
ca. Kao hodočasnik, donosim snimku iz Me- 
đugorja u Sloveniju za sve one ljude koji nisu 
u mogućnosti osobno doći u ovo milosno 
mjesto. Tako me je Gospa potaknula da nje- 
zin glas, Božji glas, putem medija ponesem u 
Sloveniju, u svaki slovenski dom. 

Kako se rodila ideja da u Sloveniji pre- 
nosite program Radiopostaje „Mir“ Me- 
đugorje? Imate li podatke o njegovoj 
slušanosti? 
Ideja je Božji dar, jer sve što radim, radim iz 
ljubavi prema Bogu i Gospi. Gospa me vodi 
na tom putu i sve predajem njezinoj majčin- 
skoj brizi. Prije deset i više godina u Sloveni- 
ji smo slušali Radiopostaju „Mir“ Međugor- 
je putem interneta ili preko satelitske antene. 
Ali kako internetske veze ponekad nije bilo 
ili je bila preslaba a mnogi ljudi nisu ima- 
li mogućnost nabaviti satelitske antene, po- 
javila se mogućnost da Radiopostaju „Mir“ 
priključimo u kabelski sustav Telius - Tele- 
mach, najprije u Mariboru i okolici, a onda 
u čitavoj Sloveniji. Obavijest gdje se i kako 
može slušati Radiopostaja „Mir“ Međugorje 
stoji na internetskoj stranici http://www.zi- 
vilko.com/. Ta stranica također donosi obi- 
lje materijala iz Međugorja i o Međugorju. 
    Da bismo sve to obavili morali smo ustra- 
jati, pregovarati s operaterima. Neki su ope- 
rateri tražili potpise zainteresiranih. No, nije 
nam nedostajalo ustrajnosti, a sve se može 

postići uz dobru volju ljudi i uz Božju pomoć. 
Tako smo postigli da se Radiopostaja „Mir“ 
Međugorje može slušati u čitavoj Sloveniji. 

Albin Škrabl je novinar koji putem radiovalova i internetskim emisijama Gospinu poruku 
čini dostupnom u Sloveniji. Do sada je, uz obilje drugih, snimio preko tri stotine emisija 
Pot-i, rado gledana programa koji prenose tri slovenske internetske stranice. 

Jedanput ste kazali da se krunica i sv. 
Misa, koje se svaki dan prenose iz me- 
đugorske župne crkve, slušaju više 
nego državni radio, Radio Slovenija. 
Otkuda toliki interes? 
Mislim da je to zbog toga jer su ljudi glad- 
ni Boga. Svakom čovjeku koji ne pozna- 
je Boga, koji je od Boga daleko, nedostaje 
mnogo toga i onda traži…, neki i na kri- 
vom putu. Ako slušamo i nastojimo živjeti 
Gospine poruke, ne može nam biti svejed- 
no što se događa s našim bližnjima. Mi- 
slim da samo dobri Bog zna koliko ljudi 
vole slušati Radiopostaju „Mir“, danas naj- 
bolji radio… 

Kad ste počeli pratiti sve što se u Me- 
đugorju događa i na koji način to 
ostvarujete? 
Rekoh, sve što se događa u Međugorju pra- 
tio sam kao hodočasnik i Gospin štovatelj. 
Kad čovjek srcem prati molitvu krunice i 
sv. Misu, ne može ostati ravnodušan. Osje- 
ća potrebu tu radosnu vijest kazati i dru- 
gima. Mediji su danas prisutni u svakom 
domu, ali su mnogi ljudi „slijepi“, zbog ma- 
terijalnih dobara više ne pronalaze put do 
Boga pa ni do samih sebe. Čine se izgublje- 
nima, kao stado bez pastira. A u Međugor- 
ju? Tu se nebo spustilo na zemlju. Majka 
Božja poziva nas na molitvu, post, svag- 
danje obraćenje. A danas je najlakše neko- 
mu u susret doći preko medija. Tako je na- 
stala emisija Pot-i (Putovi), koja se snima 
u Sloveniji, Italiji, Hrvatskoj, Makedoniji i 
Bosni i Hercegovini. Hvala Bogu i Gospi 
za tolike emisije koje govore o Božjoj lju- 
bavi i nazočnosti Božjoj i Gospinoj među 
nama. Emisija Poti-i emitira se na inter- 
netskim stranicama: http://www.zivilko. 
com/, http://www.pot-i.si/, http://users. 
rkc.si/zsehovic/?id=7&fmod=0 te na vati- 
kanskom slovenskom katoličkom web saj- 
tu R.K.C., a prenosi je i više lokalnih tele- 
vizijskih postaja u Sloveniji te mogu reći da 
je dostupnost i gledanost te emisije izuzet- 
no velika. 

Neprestano molite i neka 
molitva postane vaš život. 
Sve moramo raditi iz 
ljubavi prema Bogu i Majci 
Božjoj i na prvo mjesto 
moramo staviti Boga. Kad 
imamo Boga, sve je lako, i 
najteže stvari pretvaraju se 
u Božji blagoslov. 

Često smo u prilici u Međugorju vidjeti 
hodočasničke skupine iz Slovenije. Je li 
Gospina poruka iz Međugorja dovoljno 
dostupna Vašim sunarodnjacima, i ako 
jest, na koji način? 
Slovenski hodočasnici u Međugorje rado dola- 
ze već od 1981., mnogi se i danas sjećaju veli- 
kih hodočasničkih skupina koje su dolazile po- 
sebnim vlakovima Ljubljana – Mostar. Gospa 
je i naša Majka, u Sloveniji je više od 320 cr- 
kava posvećenih Gospi. Naša vjernost tijesno 
je povezana uz Majku Božju i njezino čašćenje. 
    Gospina je poruka dostupna mojim suna- 
rodnjacima, ali oko toga treba stalno raditi, 
više moliti, nastojati živjeti Gospine poruke. 
Svaki je čovjek našoj Majci dragocjen i ako 
netko ne zna za poruku zbog naše nemar- 
nost, onda je Gospa tužna. Zato je potreb- 
no napraviti sve što je u našim moćima da bi 
Gospine poruke stigle do što više ljudi. 

Kad se govori o ukazanjima Kraljice 
Mira, onda se najčešće naglašavaju plo- 
dovi ukazanja. Kakve plodove vidite u 
svojoj zemlji? 
Plodovi Međugorja vide se po molitvi, obra- 
ćenjima, mnogi se hodočasnici iz Međugor- 
ja vraćaju obnovljeni, novi ljudi. Međugorje 
ostavlja trag na svakom čovjeku. Ta obnova 
u duši i jest razlog, čini mi se, da se mnogi od 
nas odlučuju za ponovni i ponovni dolazak 
u Međugorje. Nekako smo nakon toga lak- 
ši, radosniji, spremniji prihvatiti svakidašnje 
obveze i vjernički život. Naravno, nikad se 
ne zna što se događa na razini čovjek – Bog, 
to su osobne stvari svakog pojedinca, ali vi- 
dim da se mnogi, i u mojoj sredini, uključuju 
u molitvene skupine, poste kako Gospa tra- 
ži… U svojim emisijama imao sam i ljude 
koji su doživjeli ozdravljenje, ne samo na ti- 
jelu nego i na duši, neki su na zagovor Majke 
Božje dobili duhovno zvanje i sada su služ- 
benici Božji. Bogu hvala i Gospi da je tako. 
Sve te emisije sa svjedočanstvima mogu se 

vidjeti na internetskim stranicama koje sam 
već spominjao (http://www.pot-i.si/, http:// 
users.rkc.si/zsehovic/?id=7&fmod=0 
http://www.zivilko.com/). 
Po Vašem mišljenju, razumijemo li mi 
Gospine poruke i u čemu je njihovo 
značenje za današnji svijet? 
Mnogi se često pitaju zašto Gospa dola- 
zi tako dugo. Mnogi su svećenici na ta pita- 
nja već odgovorili, i Majka Božja odgovorila 
je na to pitanje. Čovjek je, rekao bih, nekako 
čudno biće. Brzo se za nešto oduševi, a onda 
mu ponestane ustrajnosti. Tako je s mno- 
gima. Ustrajati na dobru teško je bez Božje 
pomoći. Zato je Majka s nama, da ustraje- 
mo. Pritisak sotone je velik a čovjek, slab i 
grješan, podliježe tim pritiscima. Zato Gos- 
pa kaže, molite, molite, molite. Neprestano 
molite i neka molitva postane vaš život. Sve 
moramo raditi iz ljubavi prema Bogu i Maj- 
ci Božjoj i na prvo mjesto moramo staviti 
Boga. Kad imamo Boga, sve je lako, i najteže 
stvari pretvaraju se u Božji blagoslov. Zato, u 
životu stavite Boga na prvo mjesto, i sve će 
biti lakše. To je smisao Gospinih poruka, da 
bez Boga ništa ne možemo! 

Često kažete da ste u Međugorju – 
doma, kod kuće. Što to znači? 
Da, u Međugorju se osjećam „kod kuće“. 
Tu se nebo spustilo na zemlju, a naš je pravi 
dom na nebu, u nebesima. Kao što kaže naš 
blaženik Anton Martin Slomšek, čiji grob 
rado posjećujem u mariborskoj prvostolnici: 
„V nebesih sem doma…“ (U nebesima sam 
doma…). U Međugorju sam stekao i mno- 
ge prijatelje, koje rado posjećujem i s koji- 
ma sam kao brat. Kad se sretnemo, teku nam 
suze sreće. Želio bih kazati, kad ste zaljublje- 
ni u Boga i Gospu, tada nema pravih riječi 
kojima se to može opisati. 

Gospodine Škrabl, zahvaljujem na su- 
sretljivosti kojom ste prihvatili ovaj raz- 
govor i na svemu što činite da Gospina 
poruka dolazi do čitatelja i slušatelja di- 
ljem Slovenije. Na kraju, Vaša poruka či- 
tateljima? 
Sve ljude pozivam na hodočašće Kraljici Mira 
u Međugorje. U Marijinu mjestu svi nalazimo 
lijek za svoje poteškoće i križeve. Ne pozna- 
jem nikoga tko se s hodočašća nije vratio ob- 
novljen. Svima želim obilje Božjeg blagoslova 
na životnim putovima te puno ljubavi, nade 
i unutarnjeg mira koji nam u ovome svijetu 
može dati samo naš dobri Bog. Bogu sam za- 
hvalan što u Međugorje mogu dolaziti i kao 
hodočasnik i kao medijski djelatnik te drugi- 
ma prenositi sliku i riječ iz toga dragocjenog 
mjesta. Hvaljen Isus i Marija! 
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